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مخبردرجلسهسرانقواچهمیکرد؟
جلسه هفتگی شنبه های سران قوا این هفته با یک تفاوت 
عمده برگزار شد. در این جلسه علاوه بر ابراهیم رئیسی 
رئیس جمهوری، محمدباقر قالیبــاف رئیس مجلس و 
غلامحسین محسنی اژه ای رئیس قوه قضاییه، معاون اول 

رئیس جمهوری هم حضور داشت.
به گزارش اعتمادآنلاین، حضور محمد مخبر در این جلسه 
غیرعادی بود. بنا بر خبری که وب سایت ریاست جمهوری 
روی خروجــی خود قــرار داده، مخبر در این جلســه 
»گزارشی از پیشرفت های کشور در حوزه سرمایه گذاری، 
کنترل تورم و پیشــران های اقتصــادی« ارائه کرد. این 
وب ســایت که منبع چنین خبرهایی است، توضیحات 
بیشــتری درباره چرایی حضور مخبر در این جلسه ارائه 
نکرده اســت.از زمان شروع سنت جلسه سران سه قوه، 
حضور فردی غیر از روسای سه قوه کمتر دیده شده بود. 
مشخص نیست این گزارش ها که قاعدتا باید قبل از ارائه 
در جلسه سران قوا به رئیس جمهوری ارائه می شد، چرا 
توســط مخبر گفته شده است و اینکه چرا خود رئیسی 
این گزارش ها را به روسای دو قوه دیگر ارائه نکرده است؟!

ارجاعطرحشفافیتقوایسهگانه
بهکمیسیونشوراها

محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس در نشست علنی دیروز 
)یکشنبه ۱۱ دی ماه( مجلس شورای اسلامی در جریان 
بررســی طرح شفافیت قوای ســه گانه و دستگاه های 
اجرایی و سایر نهادها جهت تامین نظر شورای نگهبان 
گفت: کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در خصوص 
مواد ۱، ۲، ۳ و ۴ این طرح  بر مصوبه قبل مجلس اصرار 
کردند که این موضوع در جلسه قبل صحن مجلس مطرح 
شد، اما رأی نیاورد، لذا براساس آیین نامه داخلی هرگونه 
پیشنهادی که از سوی کمیسیون مجدد به صحن داده 
شــود، باید به صورت یکجا مطرح و رأی گیری شــود.

به گزارش ایلنا، رئیس قوه مقننه افزود: پیشــنهاد آقای 
خضریان در ارتباط با  ۴ ماده این طرح است که ابهام دارند 
و اگر یکی از آنها رأی نیاورد، نمی توان بقیه مواد را مطرح 
کرد، به همین جهت براساس ماده ۱۵۳ آیین نامه داخلی 
مجلس، این طرح را به کمیســیون امور داخلی کشور و 
شوراها ارجاع می دهم تا تمام پیشنهادات در کمیسیون 
مجدد بررسی و قطعی شده و سپس این موارد بار دیگر به 
صحن برگردد.گفتنی است در جریان بررسی طرح مذکور 
علی خضریان پیشنهاد اصلاح عبارتی بند )پ( ماده ۱ این 
طرح را که پیرامون جایگزین کردن عبارت »ارائه خدمات 
عمومی« به جای »کانون دفاتر خدمات الکترونیک قضایی 
مرکزی« را مطــرح کرد و گفت: این اصلاح از به تعویق 
انداختن نهایی شدن موضوع شفافیت آرای نمایندگان 
جلوگیــری و موجب رفع ابهام شــورای نگهبان خواهد 
شــد.در ادامه علیرضا سلیمی با بیان اینکه ایراد شورای 
نگهبان به بخش مرتبط با مجمع تشخیص مصلحت نظام 
این طرح می باشد و قسمت مرتبط با شفافیت مجلس 
نهایی شده است، گفت: اصلاح این بند کمکی به رفع ابهام 
شورای نگهبان نمی کند.البته محمدرضا میرتاج الدینی در 
موافقت با پیشنهاد خضریان گفت: یکی از ایرادات شورای 
نگهبان بحث شفافیت مسائل شــخصی و فردی مردم 
در دفاتر خدمات الکترونیک قضایی بوده اســت و با این 
اصلاح جزء، موضوعات عمومی شفاف و مسائل شخصی و 

خانوادگی همانند قبل باقی می مانند.

کشفوضبط420کیلوگرمموادمخدر
درآبهایچابهار

 ۴۲۰ کیلو گرم مواد مخدر تریاک در آب های سرزمینی 
چابهار توســط رزمندگان نیروی دریایی ســپاه کشف 
و ضبط شــد.به گزارش ایســنا به نقل از ســپاه نیوز؛ 
ناوسالاریکم پاسدار نوذری، فرمانده پایگاه دریایی امام 
علی )ع( چابهار گفت: رزمندگان دریادل این پایگاه، در 
راســتای انجام برنامه گشت دریایی و اشراف اطلاعاتی 
آب های سرزمینی، محموله ۴۲۰ کیلوگرمی مواد مخدر 
از نوع تریاک با هوشــمندی اطلاعاتی و رصد مستمر 
منطقه  چابهار کشف و ضبط کردند.فرمانده پایگاه امام 
علی )ع( گفت: پس از اینکه ملوان این شناور به فرمان 
ایست رزمندگان نیروی دریایی سپاه بی اعتنایی کرد، 
بــا رها نمودن محموله مواد مخدر در ســواحل آبی با 
ســرعت از منطقه متواری شدند. ناوسالار یکم پاسدار 
نوذری گفت: نیروی دریایی سپاه با تأکید و ابلاغ صریح  
فرمانده محترم نیروی دریایی ســپاه به صورت جدی و 
محکم در مقابل سوداگران مرگ و قاچاقچیان سازمان 

یافته با اقتدار کامل، اقدام و عمل می کند .

نشستمشترککمیسیوناصلنود
باوزیراطلاعات

رییس کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی از 
جلسه مشــترک این کمیسیون با وزیر اطلاعات خبر 
داد.به گزارش ایســنا، حجت الاســلام نصرالله پژمانفر 
در توضیح جلســه صبح دیروز کمیســیون اصل نود 
با حضــور وزیر اطلاعــات گفت: این جلســه درباره 
موضوعات مختلفــی به ویژه حوادث اخیر کشــور و 
موضــوع اختــلالات ارزی برگزار شــد و نمایندگان 
نگرانی هایــی خود را مطرح کردند و وزیر نیز پاســخ 
داد؛ این جلسات از جلسات تبیینی و نظارتی بود که 
توسط کمیســیون اصل نود برگزار شد. تلاش داریم 
اقدامات بازدارنده ای که در کشور در حال انجام است 
برای نمایندگان تشریح شود.وی با اشاره به این جلسه 
گفت: امروز مهم ترین مســأله، جنگ روایت ها است و 
دشمن به شکل گســترده روایت های جعلی را مطرح 
می کند و وقتی گزارش های واقعی ارائه شود می بینیم 
دشــمن توانسته در بخشــی از جامعه بر افکار مردم 
تسلط پیدا کند لذا طبیعتا ما باید بتوانیم اطلاع رسانی 
بهتری انجام دهیم. از دولت خواسته شد اقداماتی که 
در بخش های مختلف انجام می شود به ویژه در حوزه 
های اقتصادی و ارز منعکس شود و ان شاءالله مدیریت 

رسانه و مدیریت فضای روایت ها را داشته باشیم.

خبر

اجرایپروازهای24ساعته
درپایشمرزهایایران

پروازهای شناسایی نیروی هوایی ارتش در مناطق مرزی و 
آب های آزاد و بین المللی به صورت ۲۴ســاعته از پایگاه های 
این نیرو در ســواحل مکران اجرا شــد.به گزارش ایلنا، این 
پروازها بخشــی از طرح پروازهای ۲۴ ســاعته اســت که 
پوشــش هوایی منطقه رزمایش را با همراهی هواپیماهای 
بدون سرنشین نیروی زمینی و هوایی ارتش کامل کرده و 
آسمان مناطق مرزی ایران را با پروازهای مداوم تحت پایش 
دارند.جنگنده های اف-۴ ئی نیروی هوایی ارتش نیز بمنظور 
پشتیبانی از نیروهای زمینی و دریایی ارتش با تیراندازی و 
استفاده از بمب های ۲۵۰ و ۵۰۰ پوندی مناطق تحت تصرف 

یگان هایی حمله ور در نقش دشمن را هدف قرار دادند.

رئیس پیشین سازمان اطلاعات سپاه:
دردورانغیبت

رهبرنمایندهامامزمان)عج(است
حسین طائب رئیس پیشین ســازمان اطلاعات سپاه، در 
ویژه برنامه گلزار شهدای کرمان به مناسبت سومین سالگرد 
شهادت سردار قاسم سلیمانی گفت: معتقدم اگر حاج قاسم 
سلیمانی زنده شود، از این ملت تشکر می کند و دعا می کند.

به گزارش ایســنا، او، با بیان اینکه دشــمن گاهی متوهم 
می شود و ادعای براندازی نظام اسلامی را دارد، گفت: رهبر 
انقلاب عصاره ملت است. آیا یک بار دیده اید که از این مردم 
خسته شده باشد؟ هرگز ایشان از ملت خسته نشده اند چون 
ملت پای کار است. پای کار بودن ملت علت شکست دشمن 
است.مشاور فرمانده کل سپاه پاسداران، بیان کرد: حاج قاسم 
جزو کسانی بود که خودش را به خدا فروخته بود. نماینده 
خدا در روی زمین امام زمان )عج( اســت و در دوران غیبت 
رهبر نماینده امام زمان)عج( اســت و وقتی که رهبرش به 
او)شهید سلیمانی( هر دســتوری می داد، اطاعت می کرد. 
طائب، شهدا را نابغه دانست و اظهار کرد: اگر مدافعین حرم 
نبودند باید در همدان و کرمانشاه می جنگیدیم.او، با اشاره 
به دعای ندبه عنوان کرد: اگر همه سختی های کل عمر ما 
را جمع کنند به اندازه سختی های یک روز امام زمان )عج( 
نمی شود. حاج قاســم برای امام زمانش ایجاد قدرت کرد و 

محصول حاج قاسم محور مقاومت است.

فلاحت پیشه: 
پروندهوزرایبیکفایت

بایدبهقوهقضائیهارجاعشود
یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: مجلس 
در کوتاه مدت باید از ابزارهای نظارتی خود استفاده کند. وزرا 
و مسئولان بی کفایت را از تیم اقتصادی دولت بیرون کند و 
بلافاصله پرونده آنها را از طریق ماده ۲۳۴ آیین نامه داخلی 
مجلس بــه قوه قضاییه ارجاع دهد. زیرا از محل تصمیمات 
و رفتارهای آنها چه بسیار خانواده هایی که اوضاع نابسامان 
اقتصادی پیدا کردند.حشمت الله فلاحت پیشه در گفت وگو با 
ایلنا، درباره این که با توجه به اتفاقات اخیر در عرصه اقتصادی 
کشور برخی ها عنوان می کنند تیم اقتصادی دولت باید تغییر 
کند و برخی دیگر نیز عنوان می کنند اگر برجام و مذاکرات 
هسته ای به سرانجام رسیده بود امروز شاهد چنین اتفاقاتی در 
عرصه اقتصادی نبودیم، ارزیابی شما در این خصوص چیست، 
گفت: واقعیت قضیه این است به هر حال مجموعه ای از شرایط 
در شکل گیری اوضاع اقتصادی کشور نقش دارند؛ یعنی ضعف 
خود دولت، ضعف تیم اقتصادی و فقدان دیپلماسی اقتصادی 
یا اقتصاد خارجی در این شرایط نقش دارند و این ۳ ضلع را 
باید با هم مشاهده کنیم.این نماینده پیشین مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد: در درجه اول ضعف اساسی به خود دولت 
بازمی گردد که در حال حاضر هم مشخص است و مصداقش 
چالشی اســت که بین دولت و مجلس وجود دارد. ما شاید 
به گونه ای بی سابقه در دنیای امروز شاهدیم در شرایطی که 
دولت هنوز لایحه برنامه ۵ ساله هفتم توسعه را به مجلس 
نداده اصرار دارد که لایحه بودجه ســنواتی یا سالیانه را به 
مجلس ارائه دهد، این یعنی این که ما یک بودجه بدون برنامه 
داشته باشیم، در صورتی که سال آینده سالی است که طبق 
قانون برنامه هفتم باید برنامه ریزی بودجه ای شکل بگیرد که نه 
تنها دولت در این مورد تاخیر داشته بلکه بلاتکلیفی هم وجود 
دارد.وی یادآور شد: دولت باید تا ۲۵ آذرماه لایحه بودجه را به 
مجلس می داد که نداد و از این رو به نوعی بلاتکلیفی وجود 
دارد، زیرا کسانی که کار اقتصادی انجام می دهند هنوز تکلیف 
خودشان را نمی دانند؛ چراکه در قانون برنامه درصدها، احکام 
و ارقام رشد و توسعه اقتصادی وجود دارد، در لایحه بودجه 
هم به طور مشخص مواردی همچون درصد درآمد، هزینه 
و نرخ ارز مشــخص می شود که فعالان اقتصادی می توانند 
در قالب آن برنامه ریزی بلندمدت خودشان را داشته باشند.

فلاحت پیشــه افزود: مشــاهده می کنیم عده  ای در دولت 
معتقدند کشور باید بدون برنامه پیش برود و واقعاً شرایط بسته 
شــدن لایحه برنامه هفتم در کشور تا به امروز سرهم بندی 
بوده و هیچگونه کار تخصصی و علمی در این رابطه صورت 
نگرفته است به همین دلیل هم مشاهده می کنیم دولت اصلا 
نمی خواهد خودش را پابند یکسری ارقام و احکام کند.وی با 
اشاره به اینکه یک واقعیتی در کشور ما وجود دارد و آن این 
اســت که دولت ها از ارزیابی می ترسند، زیرا قانون برنامه ۵ 
ساله است که دولت ها را ارزیابی می کند، عنوان کرد: در این 
قانون برنامه دولت ها باید به یکسری احکام مانند رسیدن به 
رشد ۸ درصدی اقتصادی و یا کاهش بیکاری به ۷ درصد و 
یا سایر موارد دیگر پای بند باشند که کلیت دولت ها را بازگو 
می کند.این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
ضعف دوم به تیم اقتصادی دولت بازمی گردد، واقعیت قضیه 
این اســت که من هم فکر نمی کنم دولت باور داشته باشد 
تیم اقتصادی اش ضعیف است. تیم اقتصادی دولت مهم ترین 
کاری که برای این دولت کرده درآمدزایی بوده است و تا وقتی 
که این کار را انجام می دهد، تاریخ مصرفش برای دولتمردان 
تمام نشــده است، غافل از اینکه با این کار تیم اقتصادی به 
اقتصاد مملکت ضربه زده می شود. مشاهده کردید در سال 
گذشته یکباره مالیات ها به صورت تصاعدی افزایش پیدا کرد 
بعد از آن هم باز مشاهده می کنید در طول این دولت به طور 
میانگین هر ۱۵ تا ۲۰ روز هزار تومان به قیمت دلار اضافه شد 

و همچنین قیمت طلا افرایش پیدا کرد.

خبر

همدلی| »حکمرانی نو« عبارتی است که بیش از 
همه محمدباقر قالیباف در چند وقت اخیر از آن 
استفاده کرده است. مسئله ای که دقیقا مشخص 
نیست که به چه موضوعی اشاره دارد. او تنها به 
کرات از این عبارت استفاده کرده و تأکید دارد 
که یک سری رویه ها باید در نظام سیاسی ایران 
تغییر کند، بدون آنکه او و یا ســایر همکارانش 
در مجلس توضیحی در این باره بدهند. برخی 
با استناد به گفته های سایر اصول گرایان درباره 
تغییر قانون اساسی و احیای پست نخست وزیری 
این گونه تفســیر می کنند که احتمالا قالیباف 
هم در همین راستا تلاش می کند و او هم قصد 
دارد مسئله احیای نخست وزیری را دنبال کند. 
هرچند که این فقط یک گمانه زنی اســت و از 
جزئیات آن هیچ اطلاعی در دســترس نیست. 
در عین حال واکنش دیگر مقامات کشــور هم 
به این مسئله حکمرانی نو نیز قابل توجه است. 
از ایــن جهت که حداقل ســران قوا بخصوص 
رئیس جمهوری درباره آن سکوت پیشه کرده اند 
و این نشان می دهد که در این مسئله احتمالا 
هیچ گونه همراهــی با قالیباف به عنوان رئیس 

مجلس ندارند.
 محمدباقــر قالیباف رئیس مجلس شــورای 
اســلامی دیروز در نطق پیش از دســتور خود 
در جلسه علنی مجلس ابتدا به گرامیداشت فرا 
رسیدن سالروز یوم الله نهم دی ماه پرداخت و 
گفت: »این روز جلوه درخشــان آگاهی عمیق 
و بصیرت نافذ مردم شــریف ایران اسلامی بود. 
مردم در این روز تاریخی توطئه های دشــمنان 
بــرای آســیب زدن ایران عزیــز را برهم زدند. 
حماسه هایی نظیر نهم دی ماه برای ما و تمامی 
مسئولان نظام نشانه ای است تا به خود یادآور 
شویم که مردم چگونه با ایثار و فداکاری از ایران 
و اسلام و انقلاب اسلامی دفاع می کنند و ما باید 
با کارآمدی و حل مساله و تصمیم گیری مدبرانه 
و بــه موقع دین خود را به مــردم و انقلاب ادا 

کنیم.«
قالیباف در ادامه به ضرورت حل نگرانی معیشتی 
مردم اشاره کرد  گفت:»رهبری، دغدغه های این 
روزهــای مردم متدین را مطرح فرمودند و حل 
مسائل اقتصادی و مشکلات معیشتی مردم را با 
دلسوزی مطالبه کردند. همه ما مسئولان، خود را 
نه تنها در برابر وظایفی که قانون برای ما تعیین 
کرده اســت بلکه در برابر همه مطالبات به حق 
مردم، مسئول می دانیم و وظیفه خود می دانیم 
این مســائل را در حد توان و حدود اختیارات با 

رعایت مصالح کشور پیگیری کنیم.«
رئیس مجلس بعد به سراغ مسئله حکمرانی نو 
رفت و تصریح کرد: »اینجانب همانطورکه قبلًا 
نیز تاکید داشــتم، بر این باورم نوســازی نظام 
حکمرانــی در همه حوزه هــا مبتنی بر مبانی 
مکتب امام و اندیشه سیاسی رهبر معظم انقلاب 
ضرورتی اســت که با بازگشتن امنیت، باید در 
دستور کار کشــور قرار گیرد و اکنون در حال 
ایجاد اجماع در تصمیم گیری های لازم در این 
حوزه هستیم. در این نوسازی همان طور که از 
روز ابتدا عرض کرده ام اولویت با مسایل اقتصادی 
اســت.« نکته قابل توجه در کلام قالیباف این 

اســت که او نگفته که در کــدام نهاد در حال 
تصمیم گیری لازم برای تغییر حکمرانی هستند. 
بر اساس قانون هرگونه تغییری در سیاست های 
کلان ایران مسیر روشن دولت و مجلس را دارد، 
اما قالیباف از هیچ کدام از این دو قوه نام نبرده 
و هیچ اشاره ای نکرده که در کجا و چه کسانی 
در حال تصمیم گیری برای آینده ایران هستند. 
از طرف دیگر او در بین سخنان خود گفته که 
در حــال ایجاد اجماع در این حوزه هســتیم. 
اجماع باید بین نهادها یا اشخاص مختلف شکل 
بگیرد. این هم مبهم اســت و معلوم نیست که 
پشت درهای بسته چه کسانی و یا چه نهادهایی 
در حال به تفاهم رســیدن برای تغییر شــیوه 
حکمرانی در ایران هستند. ادامه سخنان او نشان 
داد که تغییرحکمرانی رابطه مستقیمی با مسئله 

نارضایتی های عمومی و اقدامات دولت دارد. 
او در ادامه گفت: »اقدام ردیس جمهور محترم 
مبنی بر تغییر رئیس کل بانک مرکزی ضرورتی 
اجتناب ناپذیر بود که از این اقدام ایشان تشکر 
می کنم. البته ضروری است این تغییر با اصلاحات 
ساختاری، سیاست گذاری و مدیریتی، تکمیل 
شود تا مســئله به صورت پایدار حل شود؛ امید 
زیادی داریم با روی  کار آمدن رئیس کل جدید 

این اتفاقات بیفتد.«
وی تصریح کرد: »البته برخی نکات کارشناسی، 
درباره سیاســت اعلام شده رئیس جدید بانک 
مرکــزی وجود دارد که در جلســات کاری به 
ایشان و مسئولان مربوطه منتقل خواهم کرد، 
اما در عین حال تاکید دارم همه باید با تمام توان 
کمک کنند که رئیس جدید بانک مرکزی در 

ماموریت حساس خود موفق باشند.«
قالیباف ادامه داد: »مجلس همچنان معتقد است 
بهترین راه برای ایجاد آرامش معیشــتی برای 
مردم، تخصیص یارانه به انتهای زنجیره و ارایه 
کالاهای اساســی بصورت کالابرگ الکترونیک  
است که هم جلوی فساد ناشی از تفاوت قیمت 

ارز را مــی گیرد و هم تورم ناشــی از افزایش 
نقدینگی و تورم انتظاری دیگر کالاها ناشــی از 

افزایش کالاهای اساسی را کنترل می کند.«
به نظر می رسد که مسئله نارضایتی های مردم و 
ایجاد تغییرات در سطوح کلان این روزها موضوع 
اصلی نهادهای مهم کشور است. هرچند که در 
این باره به طور شــفاف اطلاع رسانی نمی شود. 
این را می توان از ســخنان سایر سیاستمداران 

اصول گرا به خوبی متوجه شد. 
محمدرضا باهنر عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظــام در مصاحبه ای با خبرگــزاری فارس به 
این موضوع پرداخته اســت. او ابتدا به مسئله 
ناآرامی های اخیر کشور پرداخته و گفته: »واکاوی 
اغتشاشات اخیر بسیار مهم است. چرا که در این 
دوره حکومت های مخالف جمهوری اســلامی، 
گروه های تجزیه طلب، سلطنت طلبان، منافقان و 
غیره همه با هم با امپراطوری رسانه ای خود به 
میدان آمدند و شفاف وارد صحنه براندازی شدند 

و یک جنگ ترکیبی تمام عیار راه انداختند.«
باهنر از جمله افرادی است که بر حل نارضایتی 
مردم تأکید دارد. این عضو مجمع تشــیخص 
مصلحت نظام به صراحت گفته: »ما باید مسأله 
را حــل کنیم. باید نارضایتی هــای مردم را در 
ســاحت های مختلف حل کنیم.« باهنر درباره 
چگونگی حل نارضایتی مردم ســخنی شبیه 
به ســخن قالیباف رئیس مجلس مطرح کرده 
است. عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام، 
گفت: »پیشنهاد کردیم در این زمینه ۳ کار را 
انجام دهند. اولا حســب اعلام رؤسای سه قوه، 
کرسی های رسمی برای شنیدن اعتراضات مردم 
راه اندازی شــود. مقام معظم رهبری ۲۰ سال 
پیش بحث کرسی های آزاداندیشی در دانشگاه ها 
را مطرح کردند، اما متأسفانه پیگیری نشد. دوم 
آنکه در ساحت سیاست باید هوای سلیقه های 
مختلف مردم را داشته باشیم. البته این بدان معنا 
نیست که هنجارشکنان تأیید صلاحیت شوند.« 

در ســخنان باهنر هم ابهامات زیادی وجود 
دارد. باهنر نگفته که پیشنهادات خود درباره 
حــل نارضایتی های مردم را بــه کجا و چه 
نهادی ارائه داده اند. ولی بهرحال این نشــان 
می دهد که بحث های جدی در سطوح عالی 
در این بــاره وجود دارد. هرچنــد که افراد 
مختلــف از نهادها و قــوای مختلف درباره 
نارضایتی مردم صحبت می کنند اما نه تنها 
دولت بیش از همه ســکوت در پیش گرفته 
بلکه حتــی در مواردی هــم مقامات دولت 

مدعی شده اند که مردم راضی هستند. 
بهرحال باهنر در مصاحبــه خود تاحدود مرز 
تغییرات مد نظر خود را روشــن کرده و گفته: 
»از این مسأله هم هنجارشکنان سوءاستفاده 
کردند و گفتند که باید فضا را باز کنیم تا هرکه 
خواســت بیاید. نخیر ما نظارت استصوابی را 
قبول داریم و محکم از آن دفاع می کنیم. سوم 
آنکه باید برخی ســاختارهای غلط در کشور 
اصلاح شــود. رهبر انقلاب در بیانیه گام دوم 
فرمودند که بین واقعیت هــا و آرمان های مان 
فاصلــه وجود دارد و از جوانان خواســتند که 
این فاصله را پر کنند. ما متأســفانه واقعیت ها 
را خیلی بدتر از آنچه که هست نشان می دهیم 
و از آن طــرف برخی ایده آل ها را هم بســیار 
فراتر اعلام می کنیم و با وعده های غیر واقعی 

انتظارات مردم را بالا می بریم.«
رئیس جبهــه پیروان خط امام و رهبری گفت: 
»بســاری از کاندیداهای مجلــس نه وظایف 
نمایندگی را می دانند و نه از امکانات کشور اطلاع 
دارند. حتی دولت ها هم انتظارات را بالا می برند. 
گفتیم آقایان قول ندهید ســالی یک میلیون 
مسکن می ســازیم! امکانات کشــور را در نظر 
بگیرید، گفتند حالا به جای سالی یک میلیون 
در طی ۴ سال، ۴ میلیون مسکن می سازیم. باید 
بــا این رویکرد که واقعیت ها را بدتر و انتظارات 

را بالاتر جلوه داد در هر تریبونی مقابله کنیم.«

رئیس مجلس با طرح »حکمرانی نو« به دنبال کدام تغییرات است؟

قالیباف و تکرار چندباره یک موضوع مبهم

همدلی|  دیروز دوباره یکی از نماینــدگان مجلس اعلام 
کــرد که از ســمت نمایندگانی اســتعفا داده اســت. این 
اولین بار نیســت که نمایندگان مجلس یازدهم از ســمت 
نمایندگی خود اســتعفا می کنند. پیــش از این نیز حداقل 
پنج نماینده دیگر اعلام کرده بودند که از سمت نمایندگی 
اســتعفا می دهند. برخی از این اســتعفاها برای رسیدن به 
کرســی های مدیریتی در دولت بوده است. اما برخی دیگر 
از اســتعفاها تنها یک اقدام اعتراضی در مجلس بوده است. 
برخی می گویند از آن جایی که نمایندگان می دانند هیأت 
رئیســه و نمایندگان مجلس مخالف این استعفاها هستند و 
این اقدام منتج به اســتعفای واقعی نمی شود در نتیجه تنها 
از ابزار اعلام استعفا برای اعلام یک موضوع دیگر مثلا ابراز 

نارضایتی از هیأت رئیسه مجلس استفاده می کنند. 
الیــاس نادران، نماینده تهران در مجلس در جلســه علنی 
دیروز )یکشــنبه ۱۱ دی( مجلس شــورای اســلامی طی 
تذکری بــه خطاب به رئیس مجلس گفت: »اســتعفایم را 
تقدیم هیئت رئیســه کرده ام، از شما تقاضا می کنم که آن 

را قرائت کنید.«
به گزارش تســنیم، وی خاطرنشــان کرد: »طبق آیین نامه 
داخلی مجلس، هیئت رئیسه موظف است تقاضای استعفاء 

را قرائت کند و اجازه تفسیر ندارد.«
جبار کوچکی نژاد عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلس شــورای اســلامی در گفت وگو با ایلنا، در رابطه با 
علت اســتعفای الیاس نادران دیگر عضو این کمیسیون از 
نمایندگــی مجلس که در جلســه دیروز مجلس از ســوی 
وی مطرح شــد، گفت: »من دیشب با آقای نادران صحبت 
می کــردم و چیزی در این رابطه به من نگفت، اما امروز در 
صحن شــنیدم که اســتعفا را مطرح کرده است و متعجب 
شــدم. البته امروز هم در صحن نشد با هم صحبت کنیم و 

علت این اقدام را از او جویا شوم.«
وی ادامــه داد: »نــادران از نیروهای خوب مجلس اســت، 
ایشــان هم در حوزه مباحث اقتصادی و هم در کمیسیون 
برنامــه و بودجه یکــی از نمایندگان خــوب و صاحب نظر 
است. من معتقدم که مجلس قطعا به استعفای ایشان رأی 

نمی دهد و از او خواهد خواســت که در این شرایط سخت 
کشــور در جایگاه نمایندگی باقی بماند و به پیش برد کارها 

کمک کند.«
کوچکی نژاد عنوان کرد: »یک گله مندی هایی دارد و باید در 
ایــن زمینه با او صحبت کنیم. من فکر می کنم گله مندی و 

انتقاد نادران به روند اداره مجلس بازمی گردد.«
پیش از نــادران، ابراهیم عزیزی نماینده مردم کرمانشــاه 
برای حضور در دولت از نمایندگــی کناره گیری کرده بود. 
چهارشــنبه ۲۳ آذر علــی نیکزاد نایــب رئیس مجلس در 
جلسه علنی پارلمان با اشاره به درخواست استعفای ابراهیم 
عزیــزی نماینده کرمانشــاه گفت: »آقــای ابراهیم عزیزی 
نماینده کرمانشاه با سابقه حضور در مجلس، شورای نگهبان 
و دولت و فرزند شــهید است. دولت رایزنی های زیادی با او 
کرده و به یک توافق با رئیس جمهور رســیده است. ایشان 
استعفای خود از مجلس را علی رغم میل باطنی شان تقدیم 

کرده است.«
در متن اســتعفای عزیزی هم آمده بــود: »احتراما با توجه به 
نظــر رئیس جمهور مبنی بر خدمت در دولت، به همین دلیل 
استعفاء از نمایندگی مجلس شورای اسلامی تقدیم می گردد.«

هرچند اســتعفای عزیزی پس از چند روز منتفی شد و وی 
عنوان کرد که به درخواســت نماینــدگان مجلس و مردم 
حوزه انتخابیه خــود، از کناره گیری از مجلس و حضور در 

دولت منصرف شده است.
در شــهریور ۱۴۰۰ هم ۴ نماینــده مجلس برای حضور در 
دولت و شهرداری از ســمت خود کناره گیری کردند. سید 
احســان خاندوزی نماینده مردم تهران بــرای وزارت امور 
اقتصادی و دارایی و ســید جواد ساداتی نژاد نماینده مردم 
کاشــان و آران و بیدگل بــرای وزارت جهاد کشــاورزی، 
بهارســتان را ترک کردند و راهی پاستور شدند. همچنین 
سید احســان قاضی زاده هاشــمی نماینده مردم مشهد و 
کلات کــه آن زمان نایب رئیس مجلس بود برای ریاســت 
بنیاد شهید و امور ایثارگران، مجلس را ترک کرد و علیرضا 
زاکانی نماینده مردم قــم و رئیس وقت مرکز پژوهش های 
مجلس برای در دســت گرفتن کلید شهرداری پایتخت از 

بهارستان به بهشت نقل مکان کرد.
ایــن کناره گیری هــا در حالی اتفاق افتاده اســت که رهبر 
انقلاب در ۶ خرداد ۱۴۰۰ و در دیدار مجازی با نمایندگان 
مجلس یازدهم عنوان کردند: »یکی از آســیب ها این است 
که نماینده از اوّلی که وارد مجلس می شــود، نقشه رسیدن 
به فلان پســتِ مثلًا اجرایی را در سر خودش بپروراند -که 
وزیر بشــود، مدیر بشــود، فلان ]مسئول[ بشــود- نه، این 
وظیفه ی نمایندگی بســیار مهم است. اگر انسان برای خدا 
کار بکند و درســت کار بکنــد، از وظایف اجرایی اهمّیّتش 
بیشتر اســت، یا لااقل در مواردی به قدر آنها اهمّیّت دارد. 
این جور نباشــد که ما تا وارد مجلس شدیم، به فکر بیفتیم 
که خــب حالا چه کار کنیم که مثلًا در مرحله ی بعد یا در 
فلان دولت به فلان پست ]برســیم[؛ اینها آسیب ها است، 

مجلس از این قبیل آسیب ها دارد.«
حال این ســوال پیش می آید که چرا وقتی نمایندگان قرار 
است به هر دلیلی از سمت نمایندگی خود کناره گیری کنند 
وارد رقابت انتخاباتی مجلس شــده و بــه مردم حوزه های 
انتخابیه خود وعده های مختلفی می دهند؟ شاید بهتر باشد 
که سیاســتمداران یا وارد مجلس نشــوند یا اگر به عنوان 
وکیل مردم در پارلمان انتخاب شدند بدون توجه به اتفاقات 
مختلف و احیانا گرفتن پســت در دولت یا سایر نهادها، تا 

پایان چهار سال به وظیفه نمایندگی خود عمل کنند.

نماینده تهران هم مدعی خداحافظی از بهارستان شد

استعفای نادران؛ تعارف یا اعتراض؟  
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